

The Economic and Social Council,

Considering the obligation of the Council to make a special review of the work of the regional economic commissions not later than 1951 with a view to determining whether they should be terminated, modified, or continued, and

Considering the interest that various Members of the United Nations have evidenced in increasing the effectiveness of the organization and operations of the Council and its commissions,

Requests the President of the Council to appoint an *ad hoc* committee of not more than eight members of the Council together with the President, acting as Chairman without vote (except in case of a tie), to undertake, in co-operation with the Secretary-General, a comprehensive review of the organization and operation of the Council and its commissions and to submit a report and recommendations thereon to the thirteenth session of the Council.

296 (XI). Interim Co-ordinating Committee for International Commodity Arrangements: inter-governmental conferences on primary commodity problems

*Resolution of 2 August 1950*²¹

The Economic and Social Council,

Having recommended that Members of the United Nations adopt as a general guide in inter-governmental consultation or action with respect to commodity problems the principles laid down in chapter VII of the draft Charter for an International Trade Organization prepared at the first session of the Preparatory Committee of the United Nations Conference on Trade and Employment (now Chapter VI of the Havana Charter),

Having noted that inter-governmental consultation is proceeding with respect to several commodities,

Having considered the recommendation of the Interim Co-ordinating Committee for International Commodity Arrangements:

(a) That there should be no procedural delays in the summoning of a commodity conference by the United Nations, and

(b) That a commodity conference should, so far as possible, not be held until there is some assurance that an agreement is a possibility and that there has been adequate preparation of the necessary documentation, and

Bearing in mind General Assembly resolution 366 (IV) on " Rules for the calling of international conferences of States ",

²¹ See 399th meeting of the Council.

Le Conseil économique et social,

Considérant l'obligation où se trouve le Conseil de soumettre à un examen particulier l'activité des commissions économiques régionales, au plus tard en 1951, afin de déterminer s'il y a lieu de mettre fin à leurs activités, de les modifier ou de les maintenir, et

Considérant l'intérêt que divers Membres de l'Organisation des Nations Unies attachent à l'augmentation de l'efficacité de l'organisation et du fonctionnement du Conseil et de ses commissions,

Prie le Président du Conseil de désigner un comité spécial comprenant huit membres du Conseil au plus, ainsi que le Président du Conseil, ce dernier faisant fonction de président et ne jouissant pas du droit de vote (sauf en cas de partage égal des voix); ce comité sera chargé de procéder, en collaboration avec le Secrétaire général, à un examen approfondi de l'organisation et du fonctionnement du Conseil et de ses commissions, et de soumettre à ce sujet un rapport et des recommandations à la treizième session du Conseil.

296 (XI). Commission provisoire de coordination des ententes internationales relatives aux produits de base: conférences inter-gouvernementales sur les problèmes relatifs aux produits de base

*Résolution du 2 août 1950*²¹

Le Conseil économique et social,

Ayant recommandé que les Etats Membres de l'Organisation des Nations Unies s'inspirent, d'une façon générale, dans les consultations ou actions intergouvernementales qui ont trait aux problèmes concernant les produits de base, des principes énoncés au chapitre VII du projet de charte d'une Organisation internationale du commerce élaboré, au cours de sa première session, par la Commission préparatoire de la Conférence des Nations Unies sur le commerce et l'emploi (actuellement chapitre VI de la Charte de La Havane),

Ayant pris acte du fait que des consultations intergouvernementales sont actuellement en cours au sujet de divers produits de base,

Ayant examiné la recommandation de la Commission provisoire de coordination des ententes internationales relatives aux produits de base selon laquelle:

a) La convocation par l'Organisation des Nations Unies d'une conférence sur les produits de base devrait avoir lieu sans aucun retard de procédure, et

b) Une conférence sur les produits de base ne devrait, autant que possible, se réunir que lorsqu'on aura quelque certitude qu'un accord est possible et que la documentation nécessaire a été convenablement préparée, et,

Tenant compte de la résolution 366 (IV) de l'Assemblée générale relative au « règlement concernant la convocation des conférences internationales d'Etats »,

²¹ Voir la 399^e séance du Conseil.

Authorizes the Secretary-General, pending consideration by the Council of the study referred to below, to convene, on the advice of the Interim Co-ordinating Committee for International Commodity Arrangements acting on the request of an appropriate inter-governmental study group, inter-governmental conferences whose terms of reference shall be to discuss measures designed to meet special difficulties which may exist or may be expected to arise concerning a particular primary commodity;

Requests the Interim Co-ordinating Committee for International Commodity Arrangements, in considering its advice to the Secretary-General, to follow the principles of Chapter VI of the Havana Charter relating to the calling of commodity conferences;

Decides that the following rules shall apply to the calling of such conferences:

(1) The list of States to be invited to such a conference shall be prepared by the Committee and shall include all Members of the United Nations, of the Interim Commission for the International Trade Organization, of the Food and Agriculture Organization of the United Nations, and of the inter-governmental study group concerned. Non-member States may also be included if they are substantially interested in the production or consumption of or trade in the commodity concerned. Specialized agencies in relationship with the United Nations may also be invited to take part;

(2) Where the State invited so wishes, there may be separate representation for dependent territories in accordance with the provisions of article 69 of the Havana Charter;

(3) The provisional agenda and rules of procedure of the conference shall be prepared by the Committee. The Committee may also prepare such working papers as it considers would facilitate the work of the conference;

(4) The Secretary-General shall fix the date and place of the conference;

Requests the Secretary-General, in view of the desirability of the Council giving full consideration to means whereby study groups and international commodity conferences should be convened, to prepare a study on the subject of appropriate procedures to be adopted and to place the question on the agenda of the Council for consideration at its thirteenth session.

297 (XI). Availability of insecticides for the control of malaria

*Resolution of 8 August 1950*²²

The Economic and Social Council,

Having considered the report on availability of insecticides for the control of malaria prepared by the Secretary-

²² See 403rd meeting of the Council.

Autorise le Secrétaire général, en attendant que le Conseil ait examiné l'étude mentionnée ci-dessous, à convoquer, après avoir pris l'avis de la Commission provisoire de coordination des ententes internationales relatives aux produits de base — qui elle-même agira à la demande d'un groupe d'études intergouvernemental compétent — des conférences intergouvernementales ayant pour mandat de discuter les mesures propres à surmonter les difficultés spéciales qui peuvent exister ou qui sont susceptibles de survenir au sujet d'un produit de base déterminé;

Invite la Commission provisoire de coordination des ententes internationales relatives aux produits de base à s'inspirer, lorsqu'elle étudiera l'avis à donner au Secrétaire général, des principes énoncés au chapitre VI de la Charte de La Havane et relatifs à la convocation de conférences sur les produits de base;

Décide que la convocation de ces conférences sera soumise aux règles suivantes:

1. La liste des Etats à inviter à une conférence de ce genre sera établie par la Commission et comprendra tous les Etats Membres de l'Organisation des Nations Unies, ainsi que tous les membres de la Commission intérimaire de l'Organisation internationale du commerce, de l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture, et du groupe d'études intergouvernemental intéressé. Cette liste pourra comprendre également des Etats non membres s'ils sont effectivement intéressés à la production, à la consommation ou au commerce du produit en question. Les institutions spécialisées en relation avec l'Organisation des Nations Unies pourront être invitées à participer;

2. Lorsque l'Etat invité le désirera, les territoires qui dépendent de lui pourront avoir une représentation distincte, conformément aux dispositions de l'article 69 de la Charte de La Havane;

3. L'ordre du jour et le règlement intérieur provisoires de la conférence seront élaborés par la commission. Celle-ci pourra préparer également tous les documents de travail susceptibles, à son avis, de faciliter les travaux de la conférence;

4. Le Secrétaire général fixera la date et le lieu de la conférence;

Prie le Secrétaire général, étant donné qu'il est souhaitable que le Conseil examine de façon approfondie les règles à suivre pour convoquer des groupes d'étude et des conférences internationales sur les produits de base, de préparer une étude sur les procédures à suivre, et d'inscrire cette question à l'ordre du jour de la treizième session du Conseil.

297 (XI). Possibilité de se procurer des insecticides pour lutter contre le paludisme

*Résolution du 8 août 1950*²²

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné le rapport préparé par le Secrétaire général en collaboration avec l'Organisation mondiale

²² Voir la 403^e séance du Conseil.